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ÜRETİCİ BİRLİĞİ GENEL KOORDİNATÖRÜ  
HÜSEYİN SALİHOĞLU İLE RÖPORTAJ 

 

Ali Çankaya (AÇ): Sizi kısaca 
tanıyabilirmiyiz? 

Hüseyin Salihoğlu (HS): 1967 yılında 
Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi Zootekni 
Bölümünü bitirdim. Bakanlığımızın çeşitli 
kuruluşlarında Mühendis, İlçe Şube Başkanı, 
Bölge Müdürü olarak görev yaptıktan sonra 
1996 yılında emekli oldum. Şu anda Trabzon 
Merkez ve İlçeleri İç Su Ürünleri Genel 
Koordinatörü ve Genel Danışmanı olarak görev 
yapmaktayım. 

 

 
 

AÇ -Trabzon Merkez ve İlçeleri İç Su 
Ürünleri Tarımsal Üretici Birliği ne zaman 
kuruldu, görevleri nelerdir? 

HS-Üretici Birliğimiz 25.04.2006 tarihinde 
21 kurucu üyenin iştiraki ile kurulmuştur.  

Görevlerimizi kısaca şöyle özetleyebiliriz; 
-Üyelerimizin bir çatı altında toplanmasını 

sağlamak 
-Üreticilerimizin teknik bilgi ve becerilerini 

artırmak 
-Girdilerin kaliteli, standartlara uygun 

olmasını sağlamak ve ucuz temin etmek 
-Hastalık ve yetiştiricilik başta olmak 

üzere tüm sorunların çözümü için resmi ve özel 
kurumlarla işbirliği yapmak 

-Yetiştirilen ürünlerin pazarlaması ile ilgili 
her türlü tedbiri almak, bölge bazında fiyat 
istikrarını sağlamak 

-Saklama, soğuk hava deposu, işleme 
tesisleri projeleri hazırlamak 

-Üyelerimizin eğitilerek birlikte düşünerek 
beraber hareket etmelerini sağlamak 

 
 

AÇ-Üretici Birliğimizin kuruluşundan 
bugüne kadar geçen süre içerisinde 
gerçekleştirdiği faaliyetleri kısaca 
özetleyebilirmisiniz? 

HS-Bölgede karantina uygulanması 
nedeniyle AB ülkelerinde kırmızı listeden 
çıkarılanIPN virüs hastalığı diğer üretici 
birlikleriyle işbirliği içinde Bakanlığımız 
nezdinde girişimlerde bulunarak karantinaya 
tabi hastalıklar listesinden çıkarılmıştır. 

-2007 yılı ürün desteklemelerinde 
yaşanan problemlerin aşılabilmesi için Bakanlık 
nezdinde yapılan girişimler sonucu üreticilerin 
destekleme tutarlarını teminat göstererek Ziraat 
Bankasından kredi almaları sağlanmıştır. 

-Tarım sigortası ile ilgili eğitim toplantıları 
düzenlenmiştir. 

-25-27 Ekim 2007 tarihleri arasında 
İstanbul’da düzenlenen Su Ürünleri Fuarına 
bazı üreticilerimizin katılımı sağlanmıştır. 

-12.09.2006 tarihinde K.T.Ü. Deniz 
Bilimleri ve Su Ürünleri Merkez Araştırma 
Enstitüsü ile Üretici Birliğimiz arasında işbirliği 
protokolü imzalanmıştır. 

-Su Ürünleri Merkez Araştırma Enstitüsü 
ile üye işletmelerimizde yetiştiriciliği 
yaygınlaştırılması amacıyla Karadeniz 
Alabalığının Yetiştirilmesi Projesi 
uygulanmaktadır. Yine Enstitümüzün 
katkılarıyla işletmelerimizin su analizleri 
yaptırılmıştır. 

AÇ-Size göre bölge üreticilerimizin en 
önemli problemleri nelerdir? 

HS-En önemli sorunumuzu bürokratik 
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engeller oluşturmaktadır. Bir işletme kurabilmek 
için birçok kurumdan (Tarım İl Müdürlüğü, İl 
Özel İdaresi, DSİ, Karayolları, Çevre ve Orman 
Müdürlüğü, Turizm Müdürlüğü) izin alınması 
gerekmektedir. Bu da çok büyük zaman 
kaybına sebep olmaktadır. Bir başka deyişle 
sadece ruhsatlandırma süresi 2-3 yılı 
bulabilmektedir. 

İkinci en önemli problemimiz beraber iş 
yapma kabiliyetimizin gelişmemiş olmasıdır. Bu 
kültür sağlanamadığından üyelerimizi bir araya 
getirmede zorluklar yaşanmaktadır. Üretici 
birliğimizce yapılan eğitim çalışmaları ve 
telkinlere rağmen bu sorun henüz 
aşılamamıştır. Bu bakımdan resmi kurumlar 
işlemlerini gerçekleştirirken örgütlü üreticilere 
avantaj sağlayıcı uygulamaları ile bize yardımcı 
olmalıdırlar. 

 

 
 

Günümüzde bir diğer önemli sorunu da 
çevre oluşturmaktadır. Özellikle bölgemiz su 
ürünleri üreticisi son dönemde sayıları gittikçe 
çoğalan HES’ ler ile belediyelerin deşarj 
sistemlerinden büyük zarar görmektedirler. Yine 
zirai mücadele ilaçları ve kimyasal gübre 
kalıntıları, evsel atıklar, yol yapım hafriyatları 
işletmelerimize zarar vermektedir. 

İl Özel İdarelerince belirli bir kritere 
bakılmadan çok farklı miktarlarda belirlenebilen 
su kiraları da üreticilerimizin önemli 
problemlerindendir. Kiralama işlemlerinin 
kapasite ve bölge şartlarına göre Tarım ve Köy 
İşleri Bakanlığı teşkilatlarınca belirlenip, sadece 
tahsilatı İl Özel İdarelerince yapılması 
gerekmektedir. 

Üreticilerimizin karşılaştığı problemlerden 
bir tanesi de balık nakilleridir. Ülkemizde canlı 
ve ölü balık nakilleri hayvan hareketleri 
yönetmeliğine göre yapılıyor. Bu da 
üreticilerimizin mağduriyetine sebep olmaktadır. 
Balık nakilleri konusunda ülke genelinde 
birlikteliği sağlamak için Koruma ve Kontrol 
Genel Müdürlüğünce bir tebliğ yayınlanmalıdır. 

İşleme ve değerlendirme bir diğer önemli 
konudur. Su Ürünlerinin yıl boyu sağlıklı bir 
şekilde tüketiciye arz edilebilmesi için işleme ve 
değerlendirme tesisleri büyük önem arz 
etmektedir. Özellikle bölgemizde son yıllarda bu 
konuda önemli gelişmeler kaydedilmektedir. Bu 
bakımdan AB standartlarında işleme ve 
değerlendirme tesislerinin yapılması için Üretici 
Birlikleri ve kooperatifler teşvik edilmelidir. 

Doğal olarak en önemli 
problemlerimizden biride pazarlamadır. 
Ülkemizde 140 bin ton kültür balığı 
yetiştirilmektedir. Bu ürünün pazarlanmasında 
bir çok problem yaşanmaktadır. Bölgemizde 
Mayıs-Haziran aylarında ısınmaya başlayan 
deniz suyu sebebiyle üreticiler balıklarının bir 
kısmını kara tesislerine taşımakta iseler de 
önemli bir bölümünü satmak zorunda 
kalmaktadırlar. Depolama imkanı bulunmadığı 
için ve taze olarak arz tercih edildiğinde fiyatlar 
maliyetlerin altında oluşmakta ve üretici zarar 
etmektedir. Bu sebeple özellikle sözü edilen 
dönemde üretici desteklenmelidir. 

 

 
 

AÇ-Üretici Birliği olarak genel 
hedefleriniz nelerdir? 

HS-Halen ilimizde 68 kara 6 deniz 
işletmesi olmak üzere 74 adet ruhsatlı, 16 adet 
ruhsatsız işletme ile birlikte 90 adet işletme 
mevcuttur. Üretim kapasitesi 4.000 ton 
civarındadır. Trabzon’un su potansiyeli iyi 
kullanıldığı takdirde 15.000 ton üretim 
yapılabilir. Yomra bölgesinde yoğunlaşan ağ 
kafes işletmeleri için Akcaabat ve Beşikdüzü 
gibi yeni alanlarda alternatif sahalar 
belirlenmesi bu konudaki taleplere cevap 
verebilecektir. Çevre şartlarına ve bilinçli 
yetiştirme koşullarına uyarak ilk etapta 10.000 
tonluk bir üretimi hedefliyoruz. Ayrıca bölgemiz 
üreticisi Karadeniz’linin müteşebbislik özelliğini 
çevre illerdeki baraj göllerinde, göletlerde ve 
değerlendirilmeyen akarsularda da yaptığı 
yatırımlarla göstermektedir. Hedefimiz bu 
işletmecilik ruhu ile bölgemiz balık üretimini 
artırarak Ülkemiz balıkçılığına katkıyı 
sürdürmek kararlılığıdır… 


